

308 DurchGEHEND Gefäßmedizin

Continuous vascular medicine
W. Lang

310 Wertigkeit der Drug-eluting Stents im Bereich der femorodistalen Arterien

Value of drug-eluting stents in the distal femoral and btk arteries
A. Schwindt · G. Pannuccio · K. Donas · G. Torsello

317 Nationale VersorgungsLeitlinie (NVL) „Nierenerkrankungen bei Diabetes im Erwachsenenalter“. Spielt sie für die Gefäßchirurgie eine Rolle?

National guidelines for treatment of renal diseases in adult diabetics. Are they important for vascular surgery?
G. Rümenapf

324 Perioperative Medikation bei arteriellen Operationen. Was ansetzen und was absetzen?

Perioperative medication in arterial operations. What to use and what to stop using?
T. Nowak · E. Weisflog · H. Böhner · H. Wenk

330 Versorgungsforschung in der Gefäßmedizin

Health care research in vascular medicine
M. Augustin · S. Debus

332 Vaskuläre Versorgungsforschung in Deutschland. Aktuelle Übersicht

Vascular health care research in Germany. Current overview
E.S. Debus · N. Franzke · W. Lang · T. Hupp · M. Augustin

■ **Klinischer Review** Clinical review

301 Bildgebungstechniken für die radiologische Gefäßdarstellung. Update 2010

Imaging techniques for radiological vascular. Update 2010
S. Haneder · U.I. Attenberger · P. Riffel · S.O. Schoenberg · H.J. Michaely

■ **Übersichten** Review articles

338 Medikamentöse Therapie zur Sekundärprophylaxe bei pAVK. Eine verbesserungswürdige Aufgabe

Medical treatment for secondary prophylaxis of peripheral arterial occlusive disease. A task in need of improvement
P. Klein-Weigel · H. Böhner

355 Viszeralarterienaneurysmen

Visceral artery aneurysms
A. Meyer · W. Lang

362 CME-Fragebogen

Questionnaire

■ **Originalien** Original articles

342 Offenheitsrate der A. carotis externa (ACE) nach simultaner Desobliteration im Rahmen der Karotisthrombendarteriektomie (Karotis-TEA)

Patency of the external carotid artery after disobliteration simultaneous to internal carotid artery endarterectomy
M. Korzen · C.M. Bünger · E. Klar · W. Schareck

■ **Der interessante Fall** The interesting case

346 Strategische Überlegungen bei mit spinaler Ischämie assoziiertem intramuralem Hämatom

Strategic considerations for intramural hematoma associated with spinal ischemia
M.S. Bischoff · A.S. Peters · D. Kotelis · D. Böckler · A. Hyhlik-Dürr

■ **Fragen aus der Praxis** Questions from clinical practice

350 Die epidurale Rückenmarkstimulation (SCS) als Therapieoption für selektierte pAVK-Patienten

Epidural spinal cord stimulation (SCS) as therapy option for selected patients with peripheral arterial occlusive disease
U.E. Klemp · K. Kröger · S. Pourhassan · H. Böhner

■ **Mitteilungen** Notifications

363 Mitteilungen der Deutschen Gesellschaft für Gefäßchirurgie und Gefäßmedizin

Notifications from the German Association for Vascular Surgery and Vascular Medicine